
Ekologinės nelaimės siekiama išvengti bendromis Savivaldybės ir
ekspertų pastangomis

Panevėžio rajono savivaldybės administracijos direktorius Eugenijus Lunskis susitiko su
UAB „Sweco Lietuva“ viceprezidentu Irmantu Gudonavičiumi aptarti veiksmus, užkertant
kelią ištvinusios Nevėžio upės keliamai ekologinės nelaimės grėsmei.

Dėl rekordinių šiųmečių liūčių Nevėžiui pavojingai priartėjus prie UAB „Aukštaitijos
vandenys“ Papuškių kaime esančios dumblo saugojimo aikštelės kilo grėsmė dumblui
išsilieti į upę, todėl spalio 18 d. Panevėžio rajono savivaldybės administracijos direktoriaus
įsakymu Paįstrio, Naujamiesčio ir Krekenavos seniūnijose paskelbta ekstremalioji situacija.
UAB „Sweco Lietuva“ ekspertų paprašyta atlikti situacijos vertinimą ir pasiūlyti veiksmų
planą.

Šiandien UAB „Sweco Lietuva“ viceprezidentas I. Gudonavičius pristatė specialistų atliktą
situacijos vertinimą. Susitikime dalyvavo UAB „Aukštaitijos vandenys“ nuotekų
valyklos viršininkas Kęstutis Pareščius, Ekstremaliosios situacijos operacijų vadovas Paįstrio
seniūnijos seniūnas Virginijus Šležas, civilinės saugos vyriausiasis specialistas Aivaras
Valantiejus, Vietinio ūkio skyriaus vedėjas Rimas Samkus, Juridinio skyriaus vedėja Ina
Kulikauskienė.

Ekstremaliosios situacijos operacijų vadovas V. Šležas informavo, kad bendradarbiaujant su
Panevėžio priešgaisrine gelbėjimo tarnyba šią savaitę iš upės vagos pašalinti nuvirtę
medžiai, šakos, šiukšlės. Atlikus šiuos darbus, padidėjo upės pralaidumas, srovės greitis.

I. Gudonavičius sakė, kad kitą savaitę atvyks geologai atlikti reikalingus tyrimus. Jais
remiantis bus priimti laikinieji sprendiniai.

Ekspertai atliks inžinerinius tyrinėjimus, pateiks projektinius pasiūlymus, parengs techninio
darbo projektą.

Savivaldybės administracijos direktoriaus E. Lunskio teigimu, po ekstremaliosios situacijos
paskelbimo upei nusekus 1,60–1,70 m, šiuo metu tiesioginės grėsmės nebėra, visi darbai bus
atliekami pagal ekspertų rekomendacijas ir pateiktą veiksmų planą.

„Sausio 1 d. norime gauti ekspertų atliktą tikslų grėsmės lygio įvertinimą ir neatidėliotinų
iki ledonešio būtinų atlikti darbų planą“, – apibendrino E. Lunskis.

Planuojama, kad lapkričio mėnesį bus atlikti reikalingi tyrimai, gruodžio mėnesį – patvirtinti
priešprojektiniai sprendiniai, pagal kuriuos bus rengiamas techninis projektas.
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